
n fi'II 
"""-A.n УТОРАК, 16. ЈУК 1010. поводи 11/ 

ПОСЛАНИЦИ КРИТИКОВАЛИ МИНИСТАРСТВО У СКУПШТИНИ, ИНСТИТУТ РЕГИСТРУЈЕ НОВЕ ЗАРАЖЕНЕ 

Корона се вратиnа, 
• 

потвр ен други сnучаЈ 
• НКТ је синоћ одлучило да, у складу са потребама наше туристичке привреде и стра-reшким ин-reресом државе, политика отварања Црне Горе 
буде допуњена новим кри-reријумима које ће предложити Институт, како би био омоryћен улазак у Црну Гору и страним држављанима који не 
носе висок епидемиолошки ризик 

Из Института за јавно 
здравље синоh је саопште
но да су лабораторије ТОКОМ 

јучерашњег дана завршиле 
анализе 34 узорака на нови 
корона вирус, међукојкма је 

један новооткривени случај 
из Будве. Из Института суса

општкли да јета особа неко
nико данаnpи}е почетка симп
тома (сув кашаљ, повиwена 

тјелесна температура) бора

вила у Босни и Херцеговини. 

- ЕпкдеМИОЛОШКQ истра
жмвањеслучајаи идентифи

кација контаката је у току. 
Број отхривених случајева 
КОВИД-а 190A почетка деша
вања у Црној Гори је 326 - на

вели су ИЗ Института. 
Та з.цравствена институ

ција је у недјељу регистрова

ла прву заражену особу након 

прогпашења краја еJПfДемије 
у Црној Гори. 

Национално координацио

но тијело за заразне болести 
(НКТ) синоћ је одлучило да, у 

складу са потребама нашету

ристнчке привреде и cтpaтew

ким интересом државе, поли

тика отварања Црне Горе буде 

допуљена новим критерију
мима које ће предложмти Ин

crнтyтза јавио здравље, а НКТ 
усвојити најкасније у петак, 

19. јуна. како би био омогућен 
улазак у Црну Гору и страним 
држављанима који не носе ви

сок епидемиолоwки ризик, 

- НКТсеупознало са рад
ним документом вeh.форми
раног Оперативног wтаба за 

праћење епидемиолоw
ке ситуације у туристичкој 

сезони. са циљем потпуне 

спремности свих државних 

органа и туристмчке прив

реде 33. улазак Црне Горе у 

нову фазуотварања, уз исто

временозадржавањестабил

неепмдемиолошкеситуације. 
Задаци Оперативног wтaбa 'у 
дефинисање правила, посту

пака и мониторинг уласка у 

Црну Гору, спровоl)eњe епиде-

миолошкогнадзора и посту

пање са евентуално обоље

лим гостима, укључујучи и 

њихов безбједан транспорт у 

матичнедржаве- наводеуса

општењу. 

Директор Института за јав
но здравље (И}З) Бобан мyro

ма казао је на консултатив

ном саслушању наОдборуза 
здравcrвo, рад и ооцијалноcra

рање да је готово извјесно да 
ће нови талас епидемнје коро

на вирусабити најесен. Он је 
саопштио док ће се ових дана 
хренути у серолошка истра

живаља са два теста. како би 
добили податке колико је 
грађава било инфицирано. 

Одговарајући на питање 

посланика ДФ-а Sраика Ра

дyJIOвxћa, он јерекао да нема 
свађе са Србијом. али да је ре
акцнјебнлојерсепрек:онеких 

ствари не може пpe1'Iи. 

- 8јеру;reданеманикакве 
свађе. Веl\ина нас се школова
ла у Србији, поштујемо своје 
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нor tм;eпa које С@ПNY orpaIlfll!lbJ да tQ jмtиoI 
oкynn.aњммa. не 6YДI! 8МWI! од 200 асо6а. 
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ПРОЈЕКАТ КА ФАКУЛТЕТУ ЛОЛИТИЧКИХ НАУКА 

учитеље и колеге, али не 1010-

жетедаостанете нијеми када 
вам неко, поред свнхових ре

зултата, кажеда незнате. не

мате, да лажете - навео је 
Мугоша. 
Он тврдн да Србнја, Вели

ка Британија н ){олaJtдија не 

пријаllЉују активне случаје

ве новог корона вируса. 

- С06зиромдаимамоноse 
критеријуме, колегама смо 

послали замолннцу у којој 
тражимо појашљење.алиод

говора још иема. Нашом ме
тодологијом доЬи ћемо до 

податка колико је активннх 

случајева и према томе се уп
рављати - рекао је Мугоша. 

Посланик ДФ-а Пpeдpar 

SУJlатовиh пнтао је помоћ
ника директора ИЈЗ Сена
;ца Serиhа како је Црна Гора 

слободна од короне ако )ечла-

Тестираа.е испред ИВC'l'И'Ј'уТЗ 

ном 8 Закона о заwтити ста
новништва предвиђено да 
статус државе слободне од 
појединих заразних болести 
има онадржава у којој је спро
ведено искорјењивање те бо

лести и у којој нема појаве 

нових случајеllа више од три 

године. Бегнћ је одговорио да 
не зна кад је и ко први путупо
тријебио термин корона фри, 

алије КОЛОКllијално заживио 

н користи се. 

- Везано 33. члан 8, тамо 
се помиње статус земље 

слободне од болести и од

носи се на полио, морбиле 

и рубелу. Није ни могло да 

пишеКОВИДи,ПОМОМСКРОМ

ном мишљењу, не може дасе 

примјељује на туболест - на

вео је БегиЬ. 
Миннстарздравља.Кesaa 

Xpa.no.иhкаэаоједанаконју-

МИНИСТАР ШЕХОВИЋ НА ОНЛАЈН КОНФЕРЕНЦИЈИ САОЛШТИО 

черашњег регистроваља им· 

портованог случаја из Босне 

наша позорност мора бити 
поднгиута на највиши ниво, 
а чиљеница да се у свијету, 

а посебно региону дешавају 
нова жаришта, додатно нас 

обавезује на одговоран одиос. 
Иаководнмоycnјешнуборбу, 

још не можемо прогласити по
бiеду над вирусом. Док год У 
свијету постоје случајеви за

разе,никонијесигуран - ис

такаојеХраповиh. 
Шефица канцеларије 

Свјетсхе здравствене орга

низацијеу Црној Гори Мина 

Sрајо:аиh казала једа епиде
миолошки подаци потврђују 
да је Црна Гора сачувала жи

воте и здравље грађана_ 

- Ми смо у другој фази 
пак,цемије. у којој је важно да 
земља буде опрезна и да фо

кус буде на активном надзо
ру. У овој фази је важнодабу

демо бржи од вируса - рекла 
је Брајовић. 

Днректор Управе за ин

спекцијске послове Лmrjа 

Кошута казао је да су ималн 
на располагању 2s здравСТ8е
но-санитарних инспектора и 

ангаЖОllали све друге колеге 

који нијесу те струке. }асно 
је да немамо довољно здрав
ствеинх инспектора када 'у 

у питању овакви догађаји и 

апелујем на овај одбор и нн
ституцнје да омогуће још 1З 
ззпослених - казао је Кошута. 

д.в. 

Сарадња са осам факултета 
На Факултету политичIOtх 

наука Уинверзитета Црне Горе 
почелајереалнзацнјаЕРАСМУС 

Капацитети вртића већи за 2000 мјеста 
• пројектаANEТREС, кроз који 
ће бити остварена сарадља са 
осам иаучних институција 

из региоиа. Према ријечима 

професорице ФnН-а Даинје-
ле Вуко:акђ. ЋaJr.зсав, ријеч 

је о пројехту АкадеМСЈС:е мре

же поДРшке ЕУ полнтике на 

Западном Балкану, са акцен

том на регионалну коопера

цију засновану на помирењу_ 

- Пројекат се реализује са 

Институтом за етничке н регм

оналнестудије Универзитета у 
Марибору, као координатором. 

осим Уннseрзитета Црне Горе, 

као партнериу пројектуучест

вују: Универзитет у Загребу, 

Универзитет у CapajellY, Уни
верзнтет у Београду, Уннвер

зитет У Тиранн. Униseрзнтет 
уПриштини, УннверзитетСв. 

КЛимеитОхридски из Битоља 

CТYoЦell'l'Jl ФПН-а 
и Институтзадруштвене нау

ке из Београда. Студенти Фа

култета политичких наука на 

свим нивоима студија ће моћи 
да кориcre шест виpт)'eJlННX на

ставних програма које ће пре

давачи и пpoфeropи на нашем 
факултетуннкорnopиратиуна' 
ставу на својим предметнма у 

облнкуоклајнгостујуЬ.ихпре

давања, у мјери у којој буду сма
трали да је то корисно - појас

ниnа је Вуковић Ћаласан.д.в. 

• Имали смо увоЪење бесnлil1НОГ изуча.ања енглеског језина у предшноЈ1СНИМ yr:тaHoвaMa, д.ојезичну Har:тa.y у 
дијелу основних шнола, уз модернизацију предметних програма за основно образовање и асистенте у настави, назао 
је Шехо.ић 

Криза изазвана пандем:ијом 
корона вируса показала је да 
је образовни систем изузет

нофлексибилан и спреман за 

даљу днгитализацију и уна

пређиваље. на чемућесеу на
редном периодураднти зајед

но са партиерима, саопштено 

је на онлајн састанку који су 

организовали Министарство 
просвјете и УНИЦЕФ. На сас

танку учествовали предcrав

иици образовних институција, 
система УН, амбасада, међуна

родних органнзација и донато
ра. Министар просвјетеДамир 
Шехо:аиh је рекао да је саста

накдошаоу право вријеме, јер 

се налззИldО на крајучe'F1IOJЮ1'O

дишњег периода У комесе пуно 

радило. 

- Нехи од постнгнућа 06-

разовног система су рефор

мисано оБРЗЗОllање, ствараље 

доступног и бесплатногобразо

вањазасве,бољеусклађивање 
образовањасатржи~мрада, 

Шех;;t; 
креираље системског моде

ла за награђивање талената 
- Фоид за квалитет и тален

те, поsеhање стопе обухвата 

предшкonскнм образоваљем 

дјеце узраста од три године 
са 50 одсто на 7З одсто за cseгa 
три године, поseћање капаци-

тета предшколских установа 

за преко 2000 мјеста, увођење 
6ecnnатногнзуч~енгл~ 

ког језика у предшколсккм ус
тановама, увођеље двојезнчне 

наставеу дијenyосновних шко
ла, модернизација предметних 

програма за основно образо

вање, увођење асистената у на
стави, израда42 нова модула

ризована програма у средљим 

стручннм школама, Закон 

о академСЈС:ОМ интегритету, 

најseћн инвестициони замах 

у образоваљу, поseћањезарада 

просвјетним радницима и ни
кад већа издвајањаза стамбена 
пнтања запослених у просвје
ти - навео је ШеховиЬ. Д.Б. 


